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A01. Goedkeuring van verslagen  

• Vanaf 14/09/2021 :  

o OME verklaart dat zij helaas geen tijd had om het af te ronden 

• Vanaf 12/10/2021 

o EDS vroeg om een correctie op bladzijde 2, derdeème alinea: er is een 

tegenstrijdigheid. De video's zouden inderdaad op lange termijn 

kunnen worden gebruikt. De notulen worden goedgekeurd met deze 

wijziging 

A02.    SDG's - CFDD/FRDO: stand van de lopende 

werkzaamheden: Mélanie de Schepper 

GM bedankte Melanie de Schepper (MoS) die de BDF vertegenwoordigt in de FRDO/CFDD-

werkgroepen. Dit maakt het mogelijk de BDF in dit veld te identificeren. Zij bedankte haar 

voor het geven van een update over haar actie op dit niveau. 



MdS legde uit dat er vóór de zomer veel vergaderingen waren geweest en dat de overname 

in september/oktober voor haar moeilijk was geweest om actief te volgen gezien haar 

werklast. Zij heeft de follow-up van de notulen van de vergadering doorgegeven. Er zijn 6 

werkgroepen (WG's) met sub-WG's waarin de BDF is geïdentificeerd, dus er moet worden 

gesorteerd.  

- WG Strategie: advies van de FRDO-CFDD over het Federaal Plan voor Duurzame 

Ontwikkeling (FPDO). De BDF had een nota over dit onderwerp gestuurd. De 

PFDD was laat aangekomen. Er was dus weinig inbreng. Het werk van de 

werkgroep over dit onderwerp is voltooid. Het werk van deze werkgroep is 

voltooid. 

- WG Productnormen: ontwerpadvies over de RA van herbruikbare plastic 

producten: rietjes, enz. OME heeft de aandachtspunten van het BDF 

doorgegeven, waarin wordt gewezen op de gevaarlijke aard van herbruikbare 

rietjes voor sommige mensen met een handicap (PWD's). Deze zijn bewaard 

gebleven en in het ontwerp opgenomen. Het kabinet legt de laatste hand aan de 

integratie van de nota's. Het werk van deze werkgroep is voltooid. 

- De WG Productgarantie: verzoek om advies van de minister van Economie tot 

wijziging van de bepalingen inzake verkoop aan consumenten (circulaire 

economie). De BDF heeft gevraagd om  

1. Versterking van het gehele circulaire-economiesysteem 

2. dat een beroep kan worden gedaan op de wettelijke garantie volgens een 

vereenvoudigde en voor de DSP's toegankelijke procedure: het ondernemen 

van gerechtelijke stappen is momenteel te duur en te ingewikkeld 

3. het gunstige effect van de repareerbaarheid van producten (het 

vervangen in plaats van weggooien van een product) benadrukken voor het 

PSH-publiek, dat een beperktere koopkracht heeft.  

Deze 3 opmerkingen zijn niet geïntegreerd wegens uiteenlopende standpunten 

van de ondernemingen en de vakbonden... dus om de tijdslimiet in acht te 

nemen, zijn deze punten blijven liggen. Het werk van deze WG zit erop. 

- De werkgroep Energie en klimaat met subwerkgroep : 

o Sub-WG Raid: hernieuwbare energiebronnen -> verzoek om advies van 

het Europees Parlement. Dit is een zeer technische WG en zeer complex 

omdat het technisch is. Wat biobrandstoffen betreft, heeft de MDS 

getracht een "gezondheid + betaalbaarheid"-benadering naar voren te 

brengen, maar dit heeft niet echt vruchten afgeworpen: de discussie 

gaat hoofdzakelijk over chemische samenstellingen 

o WG Milieu: de beginselen van "handreiking" en inclusie zijn 

gehandhaafd. De tekst werd voorgelegd aan COP26 

- De werkgroep elektromobiliteit: deze werkgroep heeft tot doel een reeks 

specificaties op te stellen voor de elektrificatie van het voertuigenpark. De 

organisatie Climact is belast met het opstellen van de specificaties. Er is veel 

aandacht voor batterijen, de recycling ervan en de samenstelling. De WG wenst 

zich te concentreren op het wagenpark van elektrische voertuigen. Het BDF 

heeft gevraagd dat elektrische voertuigen voor openbaar vervoer toegankelijk 

zijn voor personen met een handicap, dat elektrische oplaadpunten toegankelijk 

zijn voor personen met een handicap en dat de regionale materiële steun wordt 



aangepast om rekening te houden met deze veranderingen (kan nieuwe steun 

voor de aanpassing van een voertuig worden toegekend als er een verplichting 

bestaat om het voertuig aan te passen vóór het einde van de periode waarvoor 

de oorspronkelijke steun is toegekend???), en heeft gevraagd om een 

toepassingsgebied met betrekking tot de financiële gevolgen en de gevolgen 

voor de gezondheid (verontreinigende stoffen). De door het BDF toegevoegde 

punten zijn door Climact +/- gehandhaafd. Zij zal haar aandacht toespitsen op 

verschillende kwesties, waaronder het menselijke aspect, en zal trachten deze 

aspecten te integreren. Het is de bedoeling de studie op gang te brengen en een 

of twee seminars te organiseren. 

- De WG Innovatief Bedrijfsmodel, 3 sub-WG's: 

Het is de ambitie van deze werkgroep om 3 evenementen te organiseren over e-

commerce, duurzaam vervoer en duurzame levering.  

1. E-commerce" en "Last mile" seminar: de "laatste mijl". Het is de 

bedoeling dat de laatste kilometers van het leveringscircuit met weinig 

vervuilende middelen worden afgelegd. Dit seminar is gericht op het 

grote publiek en de regeringen. Er bestaan in Nederland veel studies 

over dit onderwerp en er moeten goede praktijken worden 

doorgegeven. Dit seminar is gepland voor maart 2022  

2. Metalen en overgangsseminarie: evenement om de studie over dit 

onderwerp voor te stellen. Op politiek niveau zal het erom gaan te 

bepalen of België een specifiek plan nodig heeft, met name voor 

batterijen. Welke wetten moeten er komen om de overgang te 

ondersteunen? Dit seminar is gepland voor de eerste helft van 2022  

3. Collaborative Economy Awards: zullen tot doel hebben initiatieven op 

het gebied van duurzame ontwikkeling te belonen, prijsuitreiking. De 

AFSCA is mede-organisator. Deze ceremonie is gepland voor 2022 of 

2023 

De FRDO/CFDD heeft gevraagd wie bij de organisatie van deze drie 

evenementen betrokken zou kunnen worden. 

MDS verklaarde, in overeenstemming met OME, dat de BDF niet over de 

nodige mankracht beschikte.  

Maar het BDF heeft de capaciteit om de WG op bepaalde punten te 

voeden: in de elektronische handel zijn de PSH potentieel grote 

gebruikers. Het BDF zal daarom actief zijn in de WG's. 

- Na Cop 26: er zullen nieuwe initiatieven komen. Dat komt later wel. 

VDE bedankte MDS. Wat de organisatie van de werkzaamheden binnen het FRDC betreft, 

moet de betrokkenheid van het BDF en die van de MDS worden verduidelijkt. 

GM herinnerde de vergadering eraan dat het BDF waarnemer is bij de CFDD. Het belang dat 

het kan vertegenwoordigen voor de BDF, wetende dat het niet zijn prioriteit zal zijn, en het 

belang dat het vertegenwoordigt voor de ASPH (de werklast kan toenemen), moeten 

worden vermengd. Er moeten prioriteiten worden gesteld.  In de organisatie zitten is te 

zwaar. 



PG onderstreepte dat de BDF zijn prioriteiten heeft. Het is interessant dat de sector van 

personen met een handicap aan deze discussies deelneemt. Het is een goede gelegenheid 

om bij deze kwesties aanwezig te zijn. Maar het organiseren of mede-organiseren van een 

conferentie, daar hebben we geen tijd voor. 

VDE is van mening dat we ons moeten richten op kwesties die meer mensen aangaan. Het is 

belangrijk om een duidelijk mandaat te hebben. In het begin was er veel aandacht voor 

vervuiling, gaat het sociale aspect vooruit? Als dat zo is, is dat geweldig. Zij vroeg of de 

andere actoren dezelfde impuls voor sociale kwesties hebben als de BDF?  

MsD legt uit dat het in het begin niet gemakkelijk was om het sociale perspectief in te 

brengen. Wij worden geconfronteerd met technici uit een bepaalde sector en 

vertegenwoordigers uit het bedrijfsleven, de arbeidswereld of de milieubescherming. Het 

gebeurde beetje bij beetje toen er andere coalities aanwezig waren, zoals "Armoede", 

"Vrouwen", er was solidariteit en zij stonden open voor het feit dat sociale kwesties en 

kwesties ivm personen met een handicap in de nota's werden opgenomen. Anders was het 

moeilijker, maar het is altijd goed om het hen uit te leggen, zodat ze de problemen 

begrijpen. Wat haar betrokkenheid betreft, ze heeft het met Ouiam besproken. Het is werk 

dat ook binnen Asph wordt gedaan, de thema's zullen nader moeten worden bestudeerd, 

maar zij is voorzichtig met de status van de BDF binnen de CFDD/FRDO. Ze blijft sterk in de 

algemene afspiegeling. 

GM merkt op dat de COP26-kwestie belangrijk is als we erin slagen onze gevoeligheden mee 

te nemen. Wat elektromobiliteit betreft, breng een aantal punten onder de aandacht van de 

seminars. Dit zal in principe voldoende zijn. 

OME legde uit dat hij ook een paar vergaderingen had bijgewoond, waaronder die over 

rietjes, waar echt een boodschap werd overgebracht. Moet de BDF de minister aanschrijven 

over sommige punten die mevrouw niet kon overbrengen?  

Voor sommige aspecten hangt het af van verschillende machtsniveaus. Het zal waarschijnlijk 

nodig zijn de verschillende adviesraden te ondervragen.  

MDS voegt eraan toe dat voor sommige onderwerpen, het verenigingen kunnen zijn die iets 

te zeggen hebben 

GM bevestigde dat het niet ongebruikelijk is dat een vereniging een standpunt inneemt. 

VDE wees erop dat een akkoord van België in Cop26 wordt verwacht. We zullen 

waarschijnlijk onze boodschap moeten herhalen om de PSH niet te vergeten. 

GM: Als u een punt van aandacht mag geven met betrekking tot de organisatie van 

seminars, is het belangrijk dat de gekozen plaats toegankelijk is en dat de sanitaire 

maatregelen in acht worden genomen. Tijdens het laatste SDG-forum dat de IFDD 

organiseerde voor de minister die belast is met duurzame ontwikkeling werden de huidige 

sanitaire maatregelen niet gerespecteerd, wat betreft de mobiliteit voor PSH/PMR was het 

zeer moeilijk... 

A03. SDG's - Video's: stand van zaken 

a) Raad van bestuur EDF : BDF-presentatie aanvaard (zie A05b) 



OME legde uit dat de 5"-presentatie gepland is als laatste punt van het PB. GM zal de 

presentatie houden op 18/11 om ongeveer 15:00. Het doel is informatie te verstrekken over 

de aangepaste video's, zodat andere bij het EDF aangesloten organisaties ze kunnen 

gebruiken. 

b) Waals Partnerschap voor Duurzame Ontwikkeling: Betrokkenheid 

van de Waalse Raad voor Maatschappelijke Actie en Gezondheid 

OME heeft uitgelegd dat de EDS de informatie heeft ontvangen en zal antwoorden dat de 

BDF actief is op dit gebied en video's uitzendt over de SDG en handicaps 

GM vroeg of het college van Strategie en Prospectie op de hoogte was gebracht. 

VDE bevestigt dat Michel Mercier en het secretariaat van het college nieuws ontvangen van 

de BDF en derhalve op de hoogte zijn gebracht. 

c) CFHE (Frankrijk) - Verspreiding van video's + boekje met 

voorstellen 

GM legde uit dat het CFHE de informatie en de link naar de video's in zijn nieuwsbrief had 

gezet.  

d) FOD Sociale Zekerheid 

OME legde uit dat het secretariaat een positieve reactie had ontvangen over de verspreiding 

van SDG&Disability-video's op het intranet van de FOD, maar dat hieraan geen gevolg was 

gegeven. Voor het extranet is er geen reactie gekomen. Dit zal waarschijnlijk niet in 

aanmerking worden genomen. 

e) Kasten 

GM adviseert om de omvang van het werk dat dit voor het secretariaat betekent in 

verhouding te zien tot het verwachte effect, dat waarschijnlijk zeer relatief zal zijn... 

OME legt uit dat de informatie naar Khattabi's kantoor is gestuurd, maar dat hij geen 

ontvangstbevestiging heeft ontvangen... 

A04. European Disability Card (EDC) 

a) EDC Sloveens voorzitterschap EDC-conferentie 2021-11-20 - PG 

tussenkomt voor EDF: ontwerptekst 

OME legt uit dat hij niets van Marie heeft gehoord. Ik zal hem aan het eind van de dag 

bellen. Wij wachten op de goedkeuring door het EDF van de voorgestelde tekst, die aan de 

Slovenen zal worden toegezonden. Indien het moet worden aangepast, zal dit gebeuren 

door het secretariaat en/of door PG. 

PG bevestigde dat hij bij het secretariaat zal nagaan of er aanpassingen nodig zijn. 

b) De EDC in België: welke ontwikkelingen? 

OME verklaart dat er geen vooruitgang is geboekt in deze kwestie 

A05. ScanCars - CSNPH advies : 

a) Tekst van het advies 

PG verwees naar wat JM Huet zei: er is geen rechtszekerheid. Parkeerkaarthouders zijn de 

weg kwijt en weten niet hoe ze het moeten doen. Hij herinnert zich zijn boete van de stad 



Genk met zijn parkeerkaart. Voor personen met een handicap die uit een andere lidstaat 

komen, is het nog moeilijker. Zij zullen parkeerboetes krijgen, ook al hebben zij daar recht 

op. 

GM legde uit dat er een rechtszaak is in Bxl. Het zal enige tijd duren voordat er een uitspraak 

komt, maar UNIA heeft besloten de aanklager te steunen. 

b) Europese implicaties (overweging van JM Huet) 

Zie punt a).  

De Raad kwam overeen dat de OME het advies van de CSNPH aan het EDF-secretariaat zou 

doen toekomen met het verzoek er zo goed mogelijk gebruik van te maken. 

A06. Raad van het EDF: 18/11/2021 

a) Agenda 

GM wees erop dat het spreiden van vergaderingen van de raad over de hele week 

een zeer grote "tijdsinvestering" van de leden van de raad impliceert 

OME vermeldt de online sessies die gepland zijn. 

b) SDG-video: BDF-presentatie 

OME herinnert eraan dat het BDF-voorstel is aanvaard, punt 14a van de agenda 

c) Andere onderwerpen om voor te solliciteren : 

* Digitalisering van diensten en de behoefte aan keuze: zie punt 7 van het PB 

OME legde uit dat hij in zeer korte tijd voorstellen had moeten opstellen en deze pas 

die ochtend aan de Raad had kunnen doen toekomen, die voornamelijk betrekking 

hadden op betaalbaarheid en het begrip keuze. 

GM vroeg om het punt dat de BDF eerder in de nota voorstelde, aan de orde te 

stellen. 

VDE stelt voor toegang tot opleiding toe te voegen 

De Raad stemde in met de voorstellen van OME en VDE 

OME voltooien en vóór 9/12 naar EDF sturen 

** SCAN-auto's, LEZ en parkeerkaart: hoe zit het in andere landen?     Vraag om inschrijving 

voor het Zoom Platform OJ "Uw rechten in de EU", maandag 15/11 van 13:00 tot 15:00 

(Marine Uldry) ???? 

• Zie besluit onder punt A05 

*** EAA, omzetting: hoe krijgen we de EG zover dat zij de lidstaten verplicht de LPRB's in te 

schakelen? Verzoek om inschrijving voor het PB van de commissie Sociaal beleid en sociale 

integratie, 17/11/2021 - 14:00-16:00 ??? 

• De Raad besloot nu niet op dit punt aan te dringen 

**** Openstelling van de spoorwegmarkt voor andere exploitanten: een kans om de 

toegankelijkheidsverplichting te doen naleven? Verzoek om te worden toegevoegd aan het 

PB van de Raad van Bestuur. 

• Dit punt is nu niet echt relevant, aangezien de liberalisering momenteel alleen 

betrekking heeft op het goederenvervoer. 

***** STRA EU-voor personen met een handicap 2020-2030: uitvoeringsprioriteiten ??? 

• Dit zal worden besproken op de EU Days of Persons with Disabilies 



d) "Covid veilige begeleiding voor EDF gebeurtenissen: kritisch voor 

9/11/2021 

PG legde uit dat zij verschillende dingen op deze "CSG" vermelden zonder te 

specificeren of het een recht is om te hebben en/of alle rechten om te hebben. Hij 

vroeg Catherine Naughton hiernaar. De tekst zal door het EDF worden aangepast. 

A07. Speciale VN-rapporteur voor armoede (O.de 

Schutter) - Internationale  

vragenlijst over niet-opname 1 - Ministeries & NGO's 

OME legde uit dat de "deadline" voor het geven van een antwoord eind november is - de 

vertaling zal laat worden ontvangen, zodat er geen gelegenheid meer is om te reageren. 

a) Vragenlijst 2 - "Slachtoffers 

OME legt uit dat de deadline 20/12 is, de vertaling zal beschikbaar zijn op 28/11  

b) Oproep tot inzending 

OME legde uit dat de uiterste datum voor indiening 20 december is, en dat de oproep voor 

indiening aan de leden van de BDF en aan de adviesraden zal worden toegezonden. Het zal 

mogelijk zijn te antwoorden in het Frans, Nederlands en Duits 

c) Voorstel van het secretariaat van de BDF 

OME legde uit dat het secretariaat een voorstel voor een antwoord zou kunnen opstellen en 

dat bij wijze van voorbeeld aan de leden zou kunnen meedelen, afhankelijk van de 

beschikbare tijd. 

A08. ALTER Conferentie, 07-08/07/2022, Université 

Saint-Louis: Oproep voor papers - BDF/CSNPH - Follow-

up 

PG vraagt of deze conferentie alleen de Franstalige kant zal behandelen? 

VDE bevestigt dat het helaas alleen in het Frans zal worden georganiseerd 

A09. BDF - Beheersorganen 

a) Vernieuwing van de organen (AV en raad van bestuur) in 

2022 

OME verklaarde dat hij geen tijd had gehad om de statuten te herlezen.  
GM is van mening dat er te veel situaties zijn waarin de raad "slechts" in aantal is. Wij 
moeten erover nadenken om mensen in de Raad op te nemen die kunnen deelnemen aan 
de Raad wanneer een van ons niet aanwezig kan zijn. We moeten nadenken over 
plaatsvervangers die automatisch de vergaderingen bijwonen. Zij vroeg om dit punt op de 
agenda van de volgende Raadszitting te plaatsen. 
OME wees erop dat "in de statuten niet in plaatsvervangers is voorzien. De invoering ervan 
zou een wijziging van de statuten betekenen. 
GM antwoordde dat statuten kunnen worden gewijzigd. Zet op de agenda van december 
met bespreking. Iedereen zou aanwezig moeten zijn. Maar het besluit hierover zou in 2022 
kunnen worden genomen. 



PG legt uit dat hij weinig hoop heeft nieuw bloed te vinden aan de KVG-kant: hij wil ontslag 
nemen, maar niemand is bereid 

b) Algemene Vergadering 2022 - Voorbereiding: Gewone en 

Buitengewone Algemene Vergadering, Thema: "Deelname 
OME herinnerde de vergadering eraan dat het onderwerp was vastgesteld in de vergadering 
van de Raad van Bestuur van september: "participatie", op basis van de standpuntnota van 
de CSNPH. Dit is een manier om de GA leden het te laten assimileren. Het was nodig om een 
gesprekspartner te vinden over dit onderwerp. Hij vroeg of de leden van de Raad 
politicologen kenden die geïnteresseerd en interessant waren? Of om een politicoloog te 
zoeken die geïnteresseerd zou zijn. 

A10. EU - Conferentie "Jeugd en de toekomst van 

Europa" 26/11/2021, in België: verzoek om bijzondere 

aandacht voor "jeugd en handicaps 

VDE deelde mee wat in het CSNPH-bureau was gezegd: gezien de gezondheidssituatie werd 

de conferentie uitgesteld. 

GM stelde voor dat de BDF hetzelfde antwoord zou sturen als de CSNPH. 

A11. België - Grondwet-Art.22 - Conferentie door 

Isabelle Hachez en Jogchum Vrielink, 20/10/2021: wat 

nu? 

VDE legde uit dat de PPT's waren vertaald en teruggestuurd naar Isabelle en Jogchum om te 

worden nagekeken. Zij zullen dan samen met de audio-opname op de CSNPH-website 

worden gepubliceerd. De BDF zou dan een link naar de website kunnen maken. 

A12. Overstromingen in België, juli 2021: welke follow-

up? 

OME had een vraag over de beschikbare tijd om de Waalse parlementaire commissie voor 

overstromingen te ondervragen; het proces is nog niet afgerond, volgende vergadering 

18/11. Het is nog steeds mogelijk de aandacht van de commissie te vestigen op bepaalde 

aspecten: GSM-relais onbestaande tijdens de overstromingen (door PSch aangehaald 

voorbeeld). Dan is er nog het radio-aspect: FM zal verdwijnen, in 2024 zal er alleen nog 

DAB+ zijn.  Hij zal een project maken als hij de nodige tijd heeft. 

PG staat erop dat als er geen elektriciteit is, er ook geen internetverbinding is... om naar 

Gordon Rattray te sturen. 

B01. Internationaal forum over de integratie van 

kinderen met een handicap - Oezbekistan & Unicef - 

19/1/2021 (videoconferentie): PG 

PG: heeft als voorzitter van de BDF op KVG-adres een uitnodiging ontvangen om aan deze 

conferentie deel te nemen. Geen voorbereiding nodig. Ik luister met één oor. 



Varia 

Geen "andere zaken" punt. 


